
MESTNE ZAGATE

Javna stranišča prinašajo izgubo
Četudl Je Ljubljana slovenska prestolnica, kamor
dnevno prlhaja na tlsoče Ijudipo nakuplh, opravklh In
v šole, Ima le pet javnih stranišč, pa še ta so vsa v
občinl Center. Verjeli all ne, če vaa »nekam prlme« v
občini Bežigrad, Moste, Šlška all Vič, vam ne preo-
stane drugega, kot da se zatečete v prvo gostilno,
kjer boste morall zaradl obzirnosti poplti še kavo all
dva ded.

Naša občina je torej edina, ki
premore javna stranišča in še s
temi se ne more pohvaliti, da so
ravno vzorna. Zakaj? Zato, ker
se komaj najde kak dinar za nji-
hovo redno vzdrževanje, kaj še-
le, da bi govorili o kakih večjih
popravilih in olepšavah. Naj se
še tako čudno sliši, Ijubljanska
javna stranišča delajo z izgubo,
četudi stane uporaba dva dinar-
ja. Saj ne gre, da bi stranišča
prinašala dobiček, spodobilo pa
bi se, da bi se z lastnim denar-
jem sama vzdrževala. A se ne.

Vseh pet javnih stranišč v naši
občini je lani »pridelalo« kar
100 starih milijonov izgube.

Morda se bo kdo vprašal, ka-
ko je to mogoče, saj vendar pla-
čujemo za uporabo... Dinar na

dinar v javnih straniščih resda
nanese na leto 690.000 novih
dinarjev, a stroški so veliko več-
ji. Leopold Mandič, pomočnik
vodje delovne enote TOZD Jav-
na higiena pri Komunalnem po-
djetju Ljubljana, jih je nekaj na-
štel: »Za porabljeno vodo v stra-
niščih smo lani plačali 250.000
dinarjev, za elektriko 120.700,
za čistila 171.000 in že smo bli-
zu izkupička od uporabnine.
Poleg tega je treba plačevati še
ogrevanje, tekoče vzdrževanje
in deset delavcev, ki so zaposle-
ni v javnih straniščih.«

O povišanju uporabnine za
zdaj ni misliti,še naprej bo izgu-
bo plačevala komunalna skup-
nost občine Center. Javna stra-
nišča morajo biti. Povsod po
svetu so in običajno jih je tudi

veliko več kot pri nas. Ponekod
so šli že tako daleč, da sploh ne
zahtevajo pristojbine: vse stro-
ške krijejo iz mestnega proraču-
na. Zato bi se morali tudi vpra-
šati, ali je prav, da izgubo plaču-
je samo komunalna skupnost
naše občine, saj v javna strani-
šča zahajajo Ijudje iz vse Ljub-
Ijane in od drugod. Morda bi le
bilo bolj pravično, če bi prispe-
vale denar vse Ijubljanske ko-
munalne skupnosti in tudi zloži-
le denar za še kako novo strani-
šče. Pet jih je zagotovo prema-
lo. Zadnjega so zgradili pred
dvanajstimi leti, hkrati z Maksi-
marketom in s podhodom pod
Titovo. Zanimivo je, da so ka-
sneje naredili še nekaj ne ravno
poceni podhodov, a stranišč še
načrtovali niso, kaj šele, da bi
jih zgradili! Zamisli so, da bi jih
naredili v podhodu na Ajdovšči-
ni in v bližini Kliničnega centra.
Oba bi bila več kot zaželena,
zlasti ob Kliničnem centru, a ob
misli na izgube, ostane vse le na
papirju. A. P. Adamič


